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PARLAMENT EUROPEJSKI

Komisja Petycji

KOMUNIKAT DLA POSŁÓW

Przedmiot: Petycja nr 2067/2013, którą złożył Jose Diez-Lanza Eguiguren 
(Hiszpania), w sprawie środków z EFRR w Hiszpanii

1. Streszczenie petycji

Składający petycję krytycznie odnosi się do wykorzystania środków z EFRR w rejonie 
Kadyksu. Twierdzi on, że środki te przeznaczono na budowanie biur, które pozostają 
niewykorzystane, i na stadion piłkarski, którego budowa zdaniem składającego petycję nie ma 
nic wspólnego z celem finansowania z EFRR. Składający petycję podkreśla, że wszyscy 
Europejczycy wnoszą wkład w te fundusze i że z tego względu należy bardzo dokładnie 
kontrolować ich wykorzystanie.

2. Dopuszczalność

Petycja uznana została za dopuszczalną dnia 8 sierpnia 2014 r. Zwrócono się do Komisji o 
przekazanie informacji (art. 216 ust. 6 Regulaminu).

3. Odpowiedź Komisji, otrzymana dnia 30 stycznia 2015 r.

Służby Komisji zażądały od hiszpańskich organów zarządzających wyjaśnień w sprawie 
faktów przedstawionych przez składającego petycję. Zgodnie z otrzymanymi informacjami 
pośrednikiem uczestniczącym w zarządzaniu środkami z EFRR w ramach programu EFRR 
dla Andaluzji na lata 2007-2013 jest CZFC (konsorcjum specjalnej strefy ekonomicznej 
Kadyksu, instytucja wspierająca rozwój gospodarczy), a kwota finansowania wynosi 66 mln 
EUR. Przedmiotowe projekty przypisano do priorytetu 2 programu, mającego na celu 
wspieranie rozwoju biznesu, i obecnie są realizowane. Organ zarządzający poinformował, że 
stopień wykorzystania dotychczas ukończonych projektów w ramach programu (budowa 
budynku zawierającego instalacje chłodnicze i budowa budynku „Europa”) wynosi 87%. 
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Budynki dofinansowane w ramach wdrożonych projektów są zatem wykorzystywane. Z kolei 
budynek Carranza (aneks do stadionu piłkarskiego) nie był dofinansowany ze środków EFRR. 

Jeśli chodzi o stwierdzenie, jakoby inwestycje wspierane przez ten organ pośredniczący nie 
były zgodne z celami EFRR, organ zarządzający potwierdza, że jego celem jest wspieranie 
działalności gospodarczej i biznesowej w jego obszarze wpływu przez budowę parków 
biznesowych, parków przemysłowych, budynków przemysłowo-handlowych oraz 
przeznaczonych na usługi dla przedsiębiorstw. 

W kwestii sprzedaży powierzchni biurowych dofinansowanych przez EFRR za 
pośrednictwem CZFC organ zarządzający oświadcza, że CZFC sprzedało biura w budynkach 
Glorieta i Fenicia oraz w parkach biznesowych Poniente i Levante w 2003 i 2008 r. (z których 
wszystkie otrzymały dofinansowanie z EFRR we wspólnotowych ramach wsparcia na lata 
1994-1999), a uzyskane dzięki temu kwoty zostały wykorzystane do nowych działań w tym 
obszarze.  

Podsumowanie

Służy Komisji uznały, że na podstawie informacji dostarczonych przez składającego petycję i 
organ zarządzający można uznać, że przy zarządzaniu przyznanymi środkami przez CZFC nie 
doszło do naruszenia rozporządzenia w sprawie EFRR.


